
 
PROTOKÓŁ   Nr  XLIX / 2018 

Rady Gminy Wijewo 
z dnia  9  listopada   2018 r. 

 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
członkowie Rady Gminy zgodnie z listą obecności. 
Lista obecności stanowi zał. Nr 1. 
Sołtysi zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 2 
Zaproszeni goście zgodnie z listą obecności. 
Lista stanowi zał. Nr 3 
 
Porządek  posiedzenia: 
    
   1.  Otwarcie.   
   2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
   3.  Interpelacje i zapytania radnych. 
   4.  Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
   5. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych. 
   6. Podjęcie uchwał w sprawie : 
         1/  utworzenia Zespołu Szkół im. Powstańców Wielkopolskich w Brennie,  
         2/ zmiany uchwały Nr XXX/158/2017 Rady Gminy Wijewo z dnia 28 lutego 2017r.  
              dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego ustroju  
              szkolnego, 
         3/  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  
              na terenie Gminy Wijewo w 2019r., 
         4/  uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Wijewo z organizacjami  
              pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24.04.2003 r.  
              o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
        5/  wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej nieruchomości gruntowej o numerze  ewidencyjnym  
             493/2, obręb Wijewo, 
        6/  zaciągnięcia kredytu długoterminowego,  
        7/  zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
   7.   Zapytania i wolne wnioski. 
   8.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
   9.  Zakończenie. 
 
Ad. pkt. 1. 
 
Obradom XLIX Sesji Rady Gminy Wijewo przewodniczył Przewodniczący RG Pan Stanisław 
Kasperski. Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że na 14 radnych 
obecnych jest 14 wobec czego podejmowane decyzje będą prawomocne. Powitał obecnych na sali 
radnych, sołtysów i zaproszonych gości. Odczytał porządek obrad do którego zebrani nie wnieśli 
uwag przyjmując go jednogłośnie. 
 
Ad. pkt 2. 
 
Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z XLVIII Sesji Rady Gminy był dostępny w biurze 
rady, jego treść odpowiada przebiegowi obrad. Zaproponował, aby protokół z poprzedniego 
posiedzenia przyjąć bez czytania. Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.  
Protokół przyjęty został jednogłośnie bez czytania. 
 



Ad. pkt. 3 
 
Radna Pani Barbara Górna-Szulc: 
1/ na jakim etapie jest wydanie decyzji środowiskowej na budowę wieży  przekaźnikowej w 
Wijewie, nie wszystkie zainteresowane strony są informowane na jakim etapie jest postepowanie, 
2/ na ul. Bocznej jest uszkodzony kabel telefonii, oraz zgłoszono ubytki na drodze, czy zostały 
podjęte już działania, 
Radny Pan Stanisław Kasperski -  zaapelował aby nowa rada przyjęła do realizacji interpelacje, 
które zostały zgłoszone  w  trakcie obecnej kadencji i nie zrealizowane. 
 
Ad. pkt. 4 
 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – poinformował zebranych, o wydarzeniach jakie miały 
miejsce od ostatniego posiedzenia rady: 
14.10 – obchodziliśmy Dzień Edukacji Narodowej – wspólnie z Przewodniczącmm RG 
spotkaliśmy się z kadrą pedagogiczną naszej gminy, 
15.10 – w kancelarii Notarialnej w Lesznie podpisałem akt o odwołanie i przeniesienie własności 
nieruchomości w miejscowości Potrzebowo. Odwołanie dotyczyło tylko części 
niezagospodarowanej. Plac zabaw będzie nadal w posiadaniu gminy. 
  -  na terenie gminy gościliśmy siatkarza światowej klasy - reprezentanta Brazylii – GIBĘ,  
impreza bardzo udana i trafiona, 
19.10 – odbyło się w Lipnie spotkanie samorządowców. Tematem były zmiany ustaw 
i dostosowanie pracy gmin do nowych wymagań, 
17.10   -  odbyło się posiedzenia Zarządu  ZUW we Wschowie 
05.11 – na zaproszenie Kierownika Biblioteki uczestniczyłem w czytaniu legend polskich z okazji 
100 lecia Odzyskania Niepodległości. 
31.10 – odbyło się spotkanie z P. Dominikiem Zając – przedsiębiorcą odbierającym odpady 
komunalne z terenu gminy. Poruszono temat nowej lokalizacji miejsca pod PSZOK. 
7.11 – odbyło się posiedzenia komisji stałych rady, 
9.11 – wspólnie z Przewodniczącym RG  uczestniczyliśmy w rozpoczętych obchodach  
Odzyskania Niepodległości w Szkole Podstawowej w Brennie  a następnie w Przedszkolu. 
 
Ad. pkt. 5 
 
Informację na temat złożonych oświadczeń majątkowych za 2017 rok złożyli: 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski poinformował, że wszyscy radni w ilości 14 
oświadczenia majątkowe za 2017 rok złożyli w terminie ustawowym. Jeden z egzemplarzy został 
przekazany do Urzędu Skarbowego w Lesznie celem ich weryfikacji. Do 13 oświadczeń Urząd 
Skarbowy wniósł drobne uwagi, które zostały przekazane zainteresowanym. 
Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński - odczytał informację w sprawie złożonych oświadczeń 
pracowników urzędu do których nie wniesiono uwag.  
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad. pkt. 6  
 
Informację na temat realizacji zadań oświatowych przedstawiła w formie prezentacji pracownik 
UG Pani Aneta Bajon. 
Prezentacja w formie papierowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
 
 
 
 



Ad. pkt. 7 
 
1/  projekt uchwały w sprawie utworzenia Zespołu Szkół im. Powstańców Wielkopolskich 
w Brennie przedstawił  Przewodniczący Rady Gminy Pan Stanisław Kasperski. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/279 /2018 w sprawie utworzenia Zespołu Szkół im. Powstańców 
Wielkopolskich w Brennie podjęta została  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 5 
 
         2/ projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/158/2017 Rady Gminy Wijewo z dnia 
28 lutego 2017r. dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas gimnazjum do nowego 
ustroju szkolnego, 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/280/2018 w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/158/2017 Rady 
Gminy Wijewo z dnia 28 lutego 2017r. dotyczącej dostosowania sieci szkoły podstawowej i klas 
gimnazjum do nowego ustroju szkolnego  podjęta została  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 6 
 
         3/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Wijewo w 2019r. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/281/2018 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Wijewo w 2019r. podjęta została  
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 7 
 
         4/  projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Wijewo 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 
24.04.2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/282/2018 w sprawie uchwalenia rocznego programu współpracy 
Gminy Wijewo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24.04.2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie podjęta została  
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 
 
        5/  projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej nieruchomości 
gruntowej o numerze  ewidencyjnym  493/2, obręb Wijewo, 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/283/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż gminnej 
nieruchomości gruntowej o numerze  ewidencyjnym  493/2, obręb Wijewo podjęta została  
jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 9 
 
        6/  projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego.  
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Radny Pan Stanisław Kasperski – czy zaciągnięcie tego kredytu jest konieczne? 
Skarbnik Pani Elżbieta  Molicka – postanowienie § 4 ustawy budżetowej powoduje, że budżet 
zamyka się deficytem i na jego niwelacje zaplanowano kredyt, który uwzględniono w dochodach 
i Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy. 
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy kredyt nie wpłynie na wzrost zadłużenia gminy. 
Skarbnik -  kredyt ten nie wpłynie na procent zadłużenia ponieważ został już ujęty w wysokości 
zadłużenia. 



Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/284  /2018 w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego  
podjęta została  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 
 
        7/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r. 
Skarbnik Pani Elżbieta Molicka – projekt uchwały obejmuje zwiększenia dochodów i wydatków 
budżetu gminy na kwotę 8 200,00 zgodnie z załącznikiem Nr 1 i 2. 
DOCHODY 
Dział 630 – turystyka – zwiększa się dochody o kwotę 3 000,00 zł. otrzymane w ramach konkursu 
„Aktywna Wieś Wielkopolska” na rzecz wsi Brenno, 
Dział 750 – administracja publiczna – zwiększa się dochody o 5 000 zł. jako dotacje  z powiatu na 
zakup samochodu dla OSP Wijewo, 
Dział 900 – gospodarka komunalna –wprowadza się kwotę 200,00  zł. jako darowiznę na budowę 
oświetlenia ulicznego na ul. Wichrowej, 
WYDATKI 
Dział 010 – rolnictwo – zwiększa się o 3 000,00 zł. na konserwację rowu melioracyjnego, 
Dział 630 – turystyka  - zwiększa się  o 3 000,00 zł. jako środki z konkursu na wykonanie mostku 
przy jeziorze Breńskim, 
Dział – 710 – działalność usługowa – zmniejszono wydatki o 3 000,00 zł. jako niewykorzystane 
środki, 
Dział 754 – bezpieczeństwo – zmniejsza się wydatki o  6 000,00 zł. w § 4210 i zwiększa 
o 11 000,00 zł. w § 6230 na zakup samochodu typu lekkiego dla OSP Wijewo, 
Dział 801 – oświata – w rozdz. Szkoły Podstawowe w § 4300 zwiększono wydatki o 200,00 zł.  
a w § 4520 zmniejszono wydatki o 200,00 zł. 
Rozdz. 80110 –gimnazja – w § 4270 zmniejszono wydatki o  1 200,00 zł. a w § 4410 zwiększono 
wydatki w kwocie 1 200,00 zgodne z wnioskiem Dyrektora Branżowej Szkoły w Brennie,  
Dział 900 – gospodarka komunalna – w § 6050 zwiększono wydatki o 200,00 zł. na budowę 
oświetlenia ulicznego, w § 6050 zmniejszono wydatki o 1 660,00 w ramach zmiany 
przedsięwzięcia Funduszu  Sołeckiego w Radomyślu, 
Dział 921 – kultura – w rozdz. 92195 w § 4210 – zwiększono wydatki w kwocie 3 660,00 zł. na 
zadanie w ramach FS „Doposażenie wigwamu w miejscowości Radomyśl”, w § 4210 zmniejszono 
wydatki o 2 000,00 zł. w ramach rezygnacji z „Doposażenia wigwamu w Radomyślu”, oraz 
zmniejszono o 1660,00 zł. rezygnując z zadania oświetlenie drogowego. 
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag. 
Uchwała Rady Gminy Nr XLIX/285/2018 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2018 r podjęta 
została  jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11 
 
Ad. pkt. 7 
 
Radna Pani Krystyna Walkowska – poinformowała , że w niedzielę o godzi 9.oo w telewizji 
śniadaniowej będzie wywiad z naszą mieszkanką Panią Magdaleną Klamka, która wygrała 
w konkursie „100 dobrych uczynków na 100 lecie odzyskania niepodległości” 
Pan Rafał Rimke – czy sprawa przestawienia muru na ul. Kościelnej w Brennie jest już załatwiona 
ostatecznie. 
Radny Pan Roman Jęśkowiak - czy otrzymaliśmy informacje kiedy nastąpi rozpoczęcie prac przy 
przebudowie 305. Na kiedy jest przewidziane zakończenie  przebudowy. 
 
Ad. pkt. 8 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzielił Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński: 
1/ decyzja środowiskowa została podpisana. Jak poinformował Kierownik Ref. Budownictwa Pan 
Daniel Widera  nie było przeciwwskazań do jej wydania. 



Radna Pani Barbara Górna - Szulc – nie wszystkie osoby – strony sprawy zostały powiadomione 
o warunkach i uzgodnieniach, 
2/ przerwany kabel na ul. Bocznej został zgłoszony do operatora. 
3/ jako gmina przekazaliśmy nasze zobowiązania finansowe do powiatu. Nie jestem zorientowany, 
czy sprawa została załatwiona ostatecznie. 
Pan Rafał Rimke – Kier. ZDP twierdzi, że oni zrobili wszystko, reszta należy do gminy, 
4/  rozpoczęcie prac na 305 przeciąga się z powodu braku decyzji wojewody.  W najbliższym 
czasie ma być spotkanie z wykonawcą to zapytamy o szczegóły.  Lepiej niech rozpoczną później 
a wcześniej  zakończą. 
 Wójt Pan Mieczysław Drożdżyński – raz jeszcze podziękował wszystkim za współpracę. 
Uważam, że wiele udało nam się zrobić, za co bardzo dziękuję. Jestem zaszczycony, że mogłem 
z Państwem pracować. 
 
Przewodniczący RG Pan Stanisław Kasperski – poinformował, że do 16 listopada jesteśmy 
radnymi. Podziękował wszystkim radnym i wszystkim współpracującym z radą oraz za 
współudział w realizacji zadań. Życzył wszystkim zdrowia i wszelkiej pomyślności. 
 
Ad. pkt. 9 
 
Przewodniczący Rady Gminy uznał porządek XLIX  Sesji za wyczerpany. Podziękował wszystkim 
za udział i zakończył obrady. 
 
Na tym posiedzenie zakończono.       
                                                                                         
 
 
                                                                                                                 Przewodniczący 
                                                                                                            Rady Gminy Wijewo 
 
                                                                                                            Stanisław  Kasperski 
 
 
 
 


